



ПОСОЛЬСТВО
РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ

MODTAGET
LEDELSESSEKRETARIATET

Dato 8/6-17 kl.

Copenhagen, June « 5 », 2017

Esteemed Ms. Kjærsgaard,

I hereby forward to you copies of the appeal of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation "To the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Co-operation in Europe regarding another violation of fundamental human rights and freedoms in Ukraine" and the State Duma's resolution on this appeal.

Respectfully yours,

Mikhail V. VANIN
Ambassador of the Russian Federation
to the Kingdom of Denmark

MS. PIA KJÆRSGAARD
SPEAKER
OF THE FOLKETING
-Copenhagen-

**The State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation
of the seventh convocation**

APPEAL OF THE STATE DUMA

**To the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and
Co-operation in Europe regarding another violation of fundamental human
rights and freedoms in Ukraine**

The members of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation condemn the decision of the President of Ukraine which bans popular social networks «VKontakte» (vk.com) and «Odnoklassniki» (ok.ru) and all the resources of «Yandex» and «Mail.ru» online service providers on the Ukrainian territory. As a result of this decision millions of Ukrainian users were deprived of the opportunity to freely communicate and express their position, maintain cross-border familial and professional contacts.

Thus, in full sight of the international community there is continued forming of an authoritarian state, which is based on the ideas of national superiority, xenophobia, interethnic and interreligious animosity, and which is suppressing dissent and freedom of speech as well as is strictly restraining an unfettered access to information.

By taking such steps the Ukrainian authorities commit a gross violation of the fundamental human rights and freedoms which are enshrined in the Universal Declaration of Human Rights of 1948, the International Covenant on Civil and Political Rights of 1966, the International Covenant on Economic, Social and Cultural Rights of 1966 and the Convention for the Protection of Human Rights and Fundamental Freedoms of 1950. According to the above mentioned instruments of international law everyone has the right to freedom of expression.

This right includes freedom to seek, receive and impart information and ideas of all kinds regardless of frontiers.

The Ukrainian Constitution is also being violated. The article 34 of the Ukrainian Constitution provides that everyone has a right to freely collect, store, use and disseminate information by verbal, written or other means of his/her choice.

The State Duma notes that parliamentarians bear a great responsibility for the future of Europe without censorship and totalitarianism. In this regard double standards are unacceptable.

The members of the State Duma call upon the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Co-operation in Europe to condemn the unlawful actions of the Ukrainian authorities and demand to revoke their decisions which violate the fundamental human rights and freedoms in Ukraine.

Chairman of the State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation

V.V.Volodin

Moscow
May 24, 2017

**The State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation
of the seventh convocation**

RESOLUTION OF THE STATE DUMA

**on the Appeal of the State Duma of the Federal Assembly
of the Russian Federation “To the Parliamentary Assembly
of the Organization for Security and Co-operation in Europe regarding
another violation of fundamental human rights and freedoms
in Ukraine”**

The State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation **resolves:**

1. To adopt the Appeal of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation “To the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Co-operation in Europe regarding another violation of fundamental human rights and freedoms in Ukraine”.

2. To submit the present Resolution and the above mentioned Appeal to the United Nations, the Inter-Parliamentary Union, the Interparliamentary Assembly of Member Nations of the Commonwealth of Independent States, the Parliamentary Assembly of the Collective Security Treaty Organization, the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Co-operation in Europe, the Secretary General of the Council of Europe, parliaments of European States.

3. To send the present Resolution and the Appeal to the newspaper “Parlamentskaya Gazeta” for official publication.

4. The present Resolution enters into force on the day of adoption thereof.

Chairman of the State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation

V.V.VOLODIN

Moscow,
May 24, 2017

ГОСУДАРСТВЕННАЯ ДУМА
ФЕДЕРАЛЬНОГО СОБРАНИЯ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ
СЕДЬМОГО СОЗЫВА

ОБРАЩЕНИЕ
ГОСУДАРСТВЕННОЙ ДУМЫ

К Парламентской ассамблее Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе в связи с очередными нарушениями фундаментальных прав и свобод человека на Украине

Депутаты Государственной Думы Федерального Собрания Российской Федерации осуждают решение Президента Украины о запрете на ее территории популярных социальных сетей «ВКонтакте» (vk.com) и «Одноклассники» (ok.ru), а также всех ресурсов интернет-сервисов «Яндекс» и «Mail.ru». В результате принятия такого решения миллионы пользователей на Украине были лишены возможности свободно общаться и выражать свою позицию, поддерживать трансграничные родственные и профессиональные контакты.

Таким образом, на глазах мирового сообщества продолжается формирование авторитарного государства, основанного на идеях национального превосходства, ксенофобии, межэтнической и межрелигиозной вражды, подавляющего инакомыслие, свободу слова и жестко ограничивающего беспрепятственный доступ к информации.

Подобными шагами украинские власти грубо нарушают фундаментальные права и свободы человека, закрепленные во Всеобщей

декларации прав человека 1948 года, Международном пакте о гражданских и политических правах 1966 года, Международном пакте об экономических, социальных и культурных правах 1966 года, Конвенции о защите прав человека и основных свобод 1950 года. Согласно данным международно-правовым актам каждый человек имеет право на свободное выражение своего мнения. Это право включает свободу искать, получать и распространять всякого рода информацию и идеи независимо от государственных границ.

Подписывается и Конституция Украины, статья 34 которой провозглашает, что каждый имеет право свободно собирать, хранить, использовать и распространять информацию устно, письменно либо иным способом – по своему выбору.

Государственная Дума отмечает, что на парламентариев ложится большая ответственность за будущее Европы без цензуры и тоталитаризма, здесь недопустимы двойные стандарты.

Депутаты Государственной Думы обращаются к Парламентской ассамблее Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе с призывом осудить противоправные действия украинских властей и потребовать отмены их решений, нарушающих фундаментальные права и свободы человека на Украине.

Председатель Государственной Думы
Федерального Собрания
Российской Федерации



В.В.Володин

Москва
24 мая 2017 года



ГОСУДАРСТВЕННАЯ ДУМА
ФЕДЕРАЛЬНОГО СОБРАНИЯ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ
СЕДЬМОГО СОЗЫВА

ПОСТАНОВЛЕНИЕ ГОСУДАРСТВЕННОЙ ДУМЫ

Об обращении Государственной Думы Федерального Собрания Российской Федерации «К Парламентской ассамблее Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе в связи с очередными нарушениями фундаментальных прав и свобод человека на Украине»

Государственная Дума Федерального Собрания Российской Федерации постановляет:

1. Принять обращение Государственной Думы Федерального Собрания Российской Федерации «К Парламентской ассамблее Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе в связи с очередными нарушениями фундаментальных прав и свобод человека на Украине».

2. Направить настоящее Постановление и указанное Обращение в Организацию Объединенных Наций, Межпарламентский союз, Межпарламентскую Ассамблею государств – участников Содружества

Независимых Государств, Парламентскую Ассамблею Организации Договора о коллективной безопасности, Парламентскую ассамблею Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе, Генеральному секретарю Совета Европы, в парламенты европейских государств.

3. Направить настоящее Постановление и указанное Обращение в «Парламентскую газету» для официального опубликования.

4. Настоящее Постановление вступает в силу со дня его принятия.

Председатель Государственной Думы
Федерального Собрания
Российской Федерации



В.В.Володин

Москва
24 мая 2017 года
№ 1571-7 ГД